



# ស្ថានទូតអូស្ត្រាលី ភ្នំពេញ

## សេចក្តីប្រកាសព័ត៌មាន

### **រួមគ្នាជាដៃគូដើម្បីប្រយុទ្ធប្រឆាំងនឹងអំពើហិង្សាលើស្ត្រី**

នាទិវាអន្តរជាតិប្រយុទ្ធប្រឆាំងនឹងអំពើហិង្សាលើស្ត្រី យើងបានរំលឹកនូវអំពើហិង្សាដ៏  
យោរយៅទៅលើស្ត្រីដែលកំពុងតែកើតមានជារៀងរាល់ថ្ងៃ ទាំងនៅប្រទេសអូស្ត្រាលីនិងទូ  
ទាំងតំបន់។

អំពើហិង្សាលើស្ត្រីនៅតែបន្តកើតមាន ដែលជាការរំលោភសិទ្ធិមនុស្សយ៉ាងយោរយៅ  
បំផុតក្នុងចំណោមការរំលោភសិទ្ធិមនុស្សនានា។

ខណៈដែលមិនមានភាពខ្វះខាតនៃកម្មវិធីប្រឆាំងនឹងបញ្ហានេះនៅក្នុងប្រទេសនានា ស្ត្រី  
គឺបានបង្ហាញនូវស្ថានភាពមួយដែលមានការរំខានយ៉ាងខ្លាំង ហើយឥទ្ធិពលនៃអំពើហិង្សាទៅ  
លើជីវិតបុគ្គលម្នាក់ៗ និងសុខុមាលភាពសហគមន៍ទាំងមូលនៅតែមានទំហំយ៉ាងធំធេង។

ជាទូទៅនៅលើសកលលោក មានស្ត្រីច្រើនជាងមួយក្នុងចំណោមបីនាក់ត្រូវរងការវាយ  
ដំ ចាប់បង្ខំរួមភេទ ឬបំពានដោយប្រការផ្សេងៗ។ ភាគច្រើន ជនដៃដល់ជាមនុស្សដែលស្ត្រី  
ស្គាល់ រួមទាំងប្តី ឬសមាជិកគ្រួសារបុរសដទៃទៀត។ នៅភាគខ្លះនៃតំបន់ប៉ាស៊ីហ្វិក អត្រាដែល  
គេបានរាយការណ៍មានខ្ពស់រហូតដល់ពីរនាក់ក្នុងចំណោមស្ត្រីបីនាក់។ នៅប្រទេសអូស្ត្រាលី  
មានស្ត្រីមួយនាក់ត្រូវបានគេសម្លាប់ជារៀងរាល់សប្តាហ៍ ដោយដៃគូស្នេហ៍បច្ចុប្បន្នឬអតីត។  
នៅប្រទេសកម្ពុជាមានស្ត្រីមួយក្នុងចំណោមបួននាក់ធ្លាប់រងគ្រោះនូវអំពើហិង្សារាងកាយ ឬផ្លូវ  
ភេទនៅក្នុងជីវិតរបស់ពួកគេ។

ក្រុមប្រឹក្សាជាតិអូស្ត្រាលីសំរាប់ការកាត់បន្ថយអំពើហិង្សាប្រឆាំងនឹងស្ត្រីនិងកុមារ បាន រាយការណ៍ថានៅឆ្នាំ២០០៩ អំពើហិង្សាប្រឆាំងនឹងស្ត្រីបានរួមចំណែកក្នុងចលនាធ្លាក់ចូលក្នុង ភាពក្រីក្រ ដោយសារការបាត់បង់ចំណូលនិងទ្រព្យសម្បត្តិ ការចំណាយលើជម្ងឺនិងរបួស ព្រម ទាំងការការលែងលះនិងការបាក់បែកគ្រួសារ។ បំណុលនិងភាពក្រីក្រក៏បានធ្វើអោយស្ត្រីនិង កុមារមានភាពងាយរងគ្រោះច្រើនជាងមុន ទៅនឹងការរកងប្រវត្តិផ្លូវភេទ។

នៅប្រទេសកម្ពុជា ការសិក្សាដោយអ្នកជំនាញអន្តរជាតិនិងក្នុងស្រុកបានបង្ហាញថាស្ត្រី ម្នាក់ក្នុងចំណោមបីនាក់ និង បុរសម្នាក់ក្នុងចំណោមបួននាក់ជឿថាក្នុងស្ថានភាពជាក់ស្តែង អំពីអំពើហិង្សាដោយបុរសលើប្រពន្ធជារឿងដែលអាចទទួលយកបាន។ តើកតាងអន្តរជាតិ បង្ហាញថាយើងអាចធ្វើការផ្លាស់ប្តូរជាចាំបាច់ក្នុងការបង្ការអំពើហិង្សាទាំងនេះទៅលើស្ត្រីនិង កុមារ។ ដើម្បីដោះស្រាយបញ្ហានេះ យើងគប្បីធ្វើការផ្លាស់ប្តូរឥរិយាបថនិងអកប្បកិរិយាដែល អាចរក្សាចិត្ត ចេះថ្លឹងថ្លែង ចេះអត់អោន សណ្តោស ដើម្បីបញ្ចៀសអំពើហិង្សា។

ថ្មីៗនេះ ប្រទេសអូស្ត្រាលីបានដាក់អោយប្រើប្រាស់ផែនការសកម្មភាពលើកទី២របស់ ខ្លួនដែលមានចំណងជើងថា “ឈានឆ្ពោះទៅរកឆ្នាំ២០១៣ ដល់ ២០១៦” ដែលបានអំពាវនាវ ដល់សហគមន៍នៅប្រទេស អូស្ត្រាលីអោយរួបរួមគ្នាដើម្បីកាត់បន្ថយអំពើហិង្សាលើស្ត្រីនិងកុមារ ក្នុងកម្រិតមួយ ដែលប្រាកដប្រជានិងមានចីរភាព។ ក្នុងរយៈពេលនៃការអនុវត្តផែនការ សកម្មភាពលើកទី២របស់ខ្លួន យើងរំពឹងទុកថាផ្លាស់ប្តូរវប្បធម៌នឹងមានវឌ្ឍនភាព។ ស្ត្រីនឹងត្រូវ បានលើកទឹកចិត្តអោយរាយការណ៍អំពីបទពិសោធន៍ដែលធ្លាប់ប្រទះ ហើយសមាជិក ភាគច្រើននៃសហគមន៍នៅប្រទេស អូស្ត្រាលីនឹងបដិសេដអំពើហិង្សាជាដាច់ខាត។

ដោយទទួលស្គាល់ថាអំពើហិង្សាលើស្ត្រីជាបញ្ហាដែលប៉ះពាល់ដល់ស្ត្រីនិងកុមារលើ ពិភពលោក ប្រទេសអូស្ត្រាលីបានប្តេជ្ញាចិត្តក្នុងការគាំទ្រនិងធ្វើការក្នុងភាពជាដៃគូជាមួយ ប្រទេសនានាដើម្បីបញ្ចប់អំពើហិង្សាលើស្ត្រី។

ប្រទេសអូស្ត្រាលីបានចូលរួមវិភាគទានចំនួន២០លានដុល្លារដើម្បីបញ្ចប់អំពើហិង្សាលើស្ត្រីនៅក្នុងប្រទេសកម្ពុជា។ នាដើមឆ្នាំនេះយើងបានចុះហត្ថលេខាលើកិច្ចព្រមព្រៀងជាមួយរាជរដ្ឋាភិបាលកម្ពុជាដើម្បីសហការគ្នាលើបញ្ហានេះនិងធ្វើឥរិយាបថនិងបង្ការអំពើហិង្សាដើម្បីអោយស្ត្រីនិងកុមារីមានសុវត្ថភាពជាងមុននៅក្នុងសហគមន៍របស់ពួកគេ។

ប្រទេសអូស្ត្រាលីបានសហការជាមួយដៃគូជាតិ និងអន្តរជាតិ នានាដើម្បីផ្តល់សេវាកម្មផ្នែកសុខាភិបាល ផ្លូវចិត្ត ជម្រក សិក្សារអប់រំ និងផ្លូវច្បាប់ដល់ស្ត្រីនិងកុមារី ដែលរងគ្រោះដោយអំពើហិង្សា។ បច្ចុប្បន្ននេះស្ត្រីនិងកុមារីចំនួន៥០០នាក់បានទទួលផលអំពីជំនួយនេះ។ ដោយមានកិច្ចសហការជាមួយអង្គការUNWOMEN យើងបានជួយក្រសួងកិច្ចការនារី បង្កើតផែនការសកម្មភាពជាតិលើលទី២ ដើម្បី បញ្ចប់អំពើហិង្សាលើស្ត្រី។ យើងមានលទ្ធភាពអនុវត្តការសិក្សាដែលទទួលស្គាល់ជាអន្តរជាតិ ដើម្បីកំណត់កំរិតអំពើហិង្សាលើស្ត្រីក្នុងប្រទេសកម្ពុជា។

រយៈពេល៣ឆ្នាំខាងមុខ យើងនឹងបន្តការគាំទ្រលើជំនួយនេះក៏ដូចជាការ ផ្តល់ជំនួយដល់ការរកឃើញនានាដើម្បីរួមគ្នាជាមួយសហគមន៍និងអង្គការមូលដ្ឋានក្នុងប្រទេសកម្ពុជាក្នុងការពុះពារ ធ្វើការផ្លាស់ប្តូរឥរិយាបថលើអំពើហិង្សាលើស្ត្រី។

បុគ្គលម្នាក់ៗ សហគមន៍នីមួយៗ និងរដ្ឋាភិបាល មានការទទួលខុសត្រូវ និង ភារកិច្ចក្នុងការនិយាយដោយខ្លាំងៗប្រឆាំងនឹងអំពើហិង្សាលើស្ត្រី។ នៅកន្លែងធ្វើការ នៅសាលារៀននិងសកលវិទ្យាល័យ ក្នុងសហគមន៍ និងក្នុងផ្ទះយើងគម្បីនិយាយថា “ល្មមគ្រប់គ្រាន់ហើយ” ។

នាយករដ្ឋមន្ត្រីអូស្ត្រាលីកំពុងនាំមុខគំរូជា ឯកអគ្គរដ្ឋទូតប្តូរពិណាស។ ក្នុងរដ្ឋបាលថ្នាក់ខ្ពស់នៃប្រទេសអូស្ត្រាលី នាយករដ្ឋមន្ត្រី Abbott បានបញ្ជាក់ច្បាស់ថាប្រទេសអូស្ត្រាលីមានការយោគយល់កំរិតស្ងួចចំពោះអំពើហិង្សាលើស្ត្រី។

កិច្ចខិតខំប្រឹងប្រែងរួមរបស់យើង ទាមទារនូវ ការផ្លាស់ប្តូរដ៏ជ្រាលជ្រៅក្នុងពិភពលោក  
មិនគ្រាន់តែដើម្បីស្ត្រីនិងកុមារីទេ តែដើម្បីយើងទាំងអស់គ្នា។

**លោកស្រី អាលីសុន ប៊ីរ៉ូ ឯកអគ្គរាជទូតអូស្ត្រាលីប្រចាំកម្ពុជា**

*ទំនាក់ទំនងព័ត៌មាន៖ លោក សាយម៉ុន ហ្វឺលីឡូ លេខាទី១ ស្ថានទូតអូស្ត្រាលីភ្នំពេញ*

*ទូរស័ព្ទលេខ ០២៣ ២១៣ ៤៧០*

*ថ្ងៃទី២៥ ខែវិច្ឆិកា ឆ្នាំ២០១៤*